

President's Message

Dear Colleagues,

I am truly humbled and honoured to be appointed President of the Canadian Society for Vascular Surgery. I hope to live up to the precedent set by my forebearers. I want to thank Dr. Karim Alibhai, the outgoing president, for his excellent leadership during another challenging pandemic year. His visionary talk on the future of Artificial Intelligence in medicine and surgery at the Annual Meeting was thought-provoking and insightful. I also want to thank last year's program chair Dr. Fadi Elias and assistant program chair Dr. Vic Vucemilo who organized and hosted an excellent virtual meeting with over 240 participants and 30 scientific talks, showcasing the fantastic and cutting-edge research being done across the country! Our invited guest, Dr. Tara Mastracci, gave two inspiring presentations. Particularly moving was the one touching on the massive impact social deprivation has on medicine and its profound effect on the outcomes of vascular patients. This talk serves as a good reminder of how important these societal determinants of health are to our vascular patients.

This is an exciting time for the CSVS and its members, as our Society slowly emerges under the shadow of a difficult pandemic and hopefully regains some semblance of normalcy; the executive committee is busy developing and implementing new initiatives that will help fulfill the Society's strategic mission and improve our footprint as the go-to experts in comprehensive vascular care. Initiated by President-Elect, Dr. John Harlock, the CSVS hosted its first national journal club on September 14, 2021. This virtual event was extremely well-attended and received. The next national, virtual, journal club will take place on November 23 and is accredited for Royal College MOC credits, I hope many of you will participate! Another new initiative put forward by our Society's webmaster, Dr. Varun Kapila, is a CSVS podcast. The initial episode is a discussion of carotid artery disease and its management by fellow CSVS executives, Dr. Harlock and Education Chair, Dr. Greg Harding. This podcast will be available on our website and I encourage everyone to give it a listen. The plan is to feature new episodes on diverse topics relevant to our specialty by various discussants from our membership.

President's Message

Plans are now underway to host an (hopefully) in-person Annual Meeting in Vancouver on September 9 and 10, 2022. We are also working on having a CME-dedicated half day on the Thursday afternoon which would also be a first for the Society. This promises to be a special meeting as we have not had the opportunity to gather since 2019. Paired with these educational initiatives is the hard work of the research committee. The research group's first paper was just published in this September's issue of the Journal of Vascular Surgery, it being one of the largest multi-centre EVAR explant series. The second project, under the leadership of Research Chair Dr Heather Gill, is a prospective study of patients with juxtarenal aneurysms and has so far recruited 58 patients from 10 sites, with 8 more sites in the process of being added to the study. I encourage anyone wanting to participate in this research project to reach out to Dr Gill. The CSVS guidelines initiative being led by Dr Kapila is close to finalizing its manuscript on the management of venous disease, with ongoing work on both carotid and vascular-lab guidelines.

With these new initiatives, and ongoing committee work, our Society has made significant progress in fulfilling its strategic mission. I look forward to serving the Society and its members over the next year and thank my predecessors for giving me this opportunity.

Sincerely,

Luc Dubois, MD, MSc, FRCSC
President Canadian Society for Vascular Surgery

Inside this issue:

Annual Meeting Highlights | p.5-6

CSVS Cycling Kits | p.6

Other News | p.6



Message du président

Chers collègues,

Je suis très honoré et touché d'avoir été nommé président de la Société canadienne de chirurgie vasculaire. J'espère me montrer à la hauteur de mes prédécesseurs. Je tiens à remercier le Dr Karim Alibhai, président sortant, pour son leadership éclairé pendant une autre année de pandémie éprouvante. Son discours visionnaire sur l'avenir de l'intelligence artificielle en médecine et en chirurgie, prononcé lors de la l'Assemblée annuelle, était stimulant et pertinent. Je souhaite aussi remercier le Dr Fadi Elias, président du programme de l'an dernier, et le Dr Vic Vucemilo, président adjoint du programme, qui ont organisé et animé une excellente assemblée virtuelle à laquelle plus de 240 participants ont assisté. Les 30 exposés scientifiques ont mis en valeur les extraordinaires travaux de recherche de pointe effectués aux quatre coins du pays! Notre conférencière invitée, Dre Tara Mastracci, a fait deux présentations inspirantes, dont l'une particulièrement émouvante traitant de l'impact considérable de la privation sociale sur la médecine et de ses graves répercussions sur les résultats des patients en chirurgie vasculaire. Ce fut un bon rappel de l'importance de ces déterminants sociétaux de la santé pour nos patients.

Il s'agit d'une époque emballante pour la SCCV et ses membres, alors que notre Société émerge lentement de l'ombre d'une pandémie éprouvante et, espérons, qu'elle retrouve un semblant de normalité. Le Comité directeur s'affaire à développer et à mettre en œuvre de nouvelles initiatives qui permettront à la Société de remplir sa mission stratégique et de rehausser notre image à titre d'experts incontournables des soins vasculaires complets. Le 14 septembre dernier, la SCCV animait la première rencontre de son club de lecture national, initié par le Dr John Harlock, président désigné. L'événement virtuel a attiré une forte participation et fut très bien accueilli. La prochaine rencontre virtuelle du club de lecture national, prévue le 23 novembre, est agréée aux fins de crédits de MDC du Collège royal. J'espère que vous y participerez en grand nombre!

Message du président

Autre nouvelle initiative lancée par le Dr Varun Kapila, webmestre de notre Société : un balado de la SCCV. Le premier épisode consiste d'une discussion sur la maladie carotidienne et sa prise en charge, animée par des collègues dirigeants de la SCCV, le Dr Harlock et le président du Comité de la formation, Dr Greg Harding. Je vous encourage tous à écouter le balado qui sera disponible sur notre site Web. De nouveaux épisodes traitant de sujets diversifiés pertinents pour notre spécialité, animés par divers intervenants parmi nos membres, sont prévus.

Des plans sont en cours pour une assemblée annuelle (idéalement) en présentiel à Vancouver les 9 et 10 septembre 2022. Nous travaillons aussi sur une demi-journée consacrée à la FMC le jeudi après-midi, ce qui serait une première pour la Société. Le tout promet d'être une assemblée spéciale puisque nous n'avons pas eu l'occasion de nous réunir depuis 2019. Outre ces projets éducatifs, le Comité de recherche poursuit son travail assidu. En effet, le premier article de recherche du groupe a été publié dans le numéro de septembre du Journal of Vascular Surgery : il s'agit de l'une des plus importantes études multicentriques en réparation endovasculaire de l'anévrisme de l'aorte abdominale (EVAR). Le deuxième projet, sous la direction de la Dre Heather Gill, présidente du Comité de recherche, consiste d'une étude prospective auprès de patients atteints d'un anévrisme juxtarénal qui a recruté 58 patients à 10 sites jusqu'ici, 8 autres sites étant en voie d'être ajoutés à l'étude. J'encourage toute personne désireuse de participer à ce projet de recherche à communiquer avec la Dre Gill. En ce qui concerne l'initiative de la SCCV sur les lignes directrices, menée par le Dr Kapila, le manuscrit sur la prise en charge des maladies veineuses est sur le point d'être finalisé. Le travail sur les lignes directrices liées à la maladie carotidienne et aux laboratoires de médecine vasculaire se poursuit.

Grâce à ces nouvelles initiatives, et aux travaux en cours des comités, notre Société a accompli d'énormes progrès dans la réalisation de sa mission stratégique. Je me réjouis à l'idée de servir la Société et ses membres au cours de la prochaine année et je remercie mes prédécesseurs de m'en avoir donné l'occasion.

Sincèrement,

Luc Dubois MD, MSc, FRCSC
Président, Société canadienne de chirurgie vasculaire

HIGHLIGHTS

CSVS 43rd Annual Meeting on Vascular Surgery – Virtual Edition September 24-25 2021

Over 240 delegates attended the 43rd Annual Meeting on Vascular Surgery – Virtual Edition from September 24-25, 2021.

Thank you to our sponsors for their continued support. Please visit the [sponsor showcase](#) for more information or to connect with a representative.

Speaker presentations will be available to members shortly on the members only section of the website. An email announcement will be sent to all members.

“43rd Annual Meeting on Vascular Surgery – Virtual Edition”

AWARDS

Congratulations to the 2021 Award Recipients

CSVS CLINICAL INVESTIGATOR AWARD

Dr. Oren K. Steinmetz, McGill University

Point of care ultrasound in primary healthcare as a screening tool for abdominal aortic aneurysm: a pilot study

CSVS YOUNG INVESTIGATOR AWARD

Dr. Laura Drudi, Université de Montréal

Identifying social determinants of vulnerability in patients with critical limb threatening ischemia in Québec.

CSVS RESIDENT RESEARCH AWARD

Dr. Jean Jacob-Brassard, University of Toronto

Textbook Outcome Following Revascularization for Peripheral Artery Disease: a Multicenter Retrospective Cohort Study

HIGHLIGHTS

CSVS 43rd Annual Meeting on Vascular Surgery – Virtual Edition
September 24-25 2021

CSVS NATIONAL STUDENT RESEARCH AWARDS

Apoorva Bhandari

University of Toronto

Outcomes of Off-The-Shelf T-Branch Stent Grafts in Endovascular Repair of Thoracoabdominal Aortic Aneurysms

Ezra Schwartz

McGill University

Predictive Factors For Post-Operative Type IB Endoleak: A Case-Control Study

Tyler Yan

University of British Columbia

The Emotional Impact and Coping Mechanisms Following Adverse Patient Outcomes Among Canadian Vascular Surgeons and Trainees

Tyrell Wees

University of Saskatchewan

Identifying barriers to limb salvage in a high-risk population in Saskatchewan

CSVS CYCLING KITS

30 % OFF CYCLING KITS!

The CSVS has designed an amazing cycling/running kit in 2015. Please support the Society by proudly sporting your kits in your daily runs, training rides and events.

We have a few remaining items available for purchase at a discounted rate of 30% off + free shipping! [Click here](#) to view discounted rates and available sizing.



SAVE THE DATE

CSVS 44th ANNUAL MEETING ON VASCULAR SURGERY
SEPTEMBER 9-10 2022 | VANCOUVER, BC